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Protokół Nr 39/2023 

wyjazdowego posiedzenia  

Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

z 24 sierpnia 2023 r.  

Tradycyjna Wędzarnia Warmińska, 11-030 Kaborno 45 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji, p. Jan Bobek otworzył posiedzenie Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej Sejmiku Województwa Warmińsko-

Mazurskiego i przywitał członków Komisji oraz zaproszonych uczestników posiedzenia. Następnie 

stwierdził wymagane quorum. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1. p. Bobek Jan – Przewodniczący Komisji,  

2. p. Andruszkiewicz Jolanta, 

3. p. Chyl Marek, 

4. p. Gorczyca Stanisław, 

5. p. Pawlik Jacek, 

6. p. Piwowarczyk Marcin, 

7. p. Słoma Jarosław. 

Goście uczestniczący w posiedzeniu Komisji: 

p. Jarosław Partol, właściciel Tradycyjnej Wędzarni Warmińskiej w Kabornie. 

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie Komisji otrzymali porządek posiedzenia  

i przedstawił planowany przebieg obrad Komisji. Następnie zapytał, czy są uwagi do porządku 

posiedzenia. W związku z brakiem uwag zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 

 

Za przyjęciem porządku posiedzenia głosowało 7 członków Komisji, przeciw – 0,  

wstrzymało się – 0.  

 

Przyjęty porządek posiedzenia: 
 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Stan rybactwa śródlądowego na Warmii i Mazurach. 

4. Dziedzictwo Kulinarne Warmia Mazury.   

5. Zatwierdzenie Protokołu nr 38/2023 z 21 czerwca 2023 r.  

6. Sprawy różne i wolne wnioski. 

7. Zakończenie posiedzenia. 

 

 

3. Stan rybactwa śródlądowego na Warmii i Mazurach. 
 

Członkowie Komisji przed posiedzeniem Komisji zostali zaproszeni do obejrzenia stawów rybnych, 

w których odbywa się hodowla pstrąga, jesiotra oraz karpia. Właściciel gospodarstwa w Kabornie,  

p. Jarosław Parol omówił wymagania formalne, jakie należy spełnić, aby móc prowadzić 
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gospodarstwo rybackie. Ponadto przedstawił radnym warunki hodowli i połowu ryb  

w powierzchniowych wodach śródlądowych.  

 

Następnie członkowie Komisji udali się w miejsce obradowania.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał, co obecnie stanowi największy problem rybactwa śródlądowego 

na Warmii i Mazurach.  

Pan Jarosław Parol wyjaśnił, że jego zdaniem znaczącym problemem gospodarki stawowej jest presja 

drapieżników, głównie kormorana, dodając, że straty spowodowane przez kormorany są również 

widoczne w środowisku naturalnym. Ponadto zwrócił uwagę, że drapieżnikami intensywnie 

żerującymi na jeziorach są także wydry oraz czaple i wyjaśnił, że prawo, które wcześniej pozwalało 

na odstrzał tych drapieżników na terenach stawów, uległo zmianie i obecnie jest on zabroniony. 

Nadmienił, że istnieje możliwość uzyskania pozwolenia na odstrzał kormorana, ale procedury z tym 

związane są dość skomplikowane.   

 

W tym miejscu radny Stanisław Gorczyca wspomniał o systemowym rozwiązaniu zastosowanym  

w Niemczech, gdzie uruchomiono program zwalczania kormoranów, który jest finansowany  

z rządowych środków.  

 

Radny Jarosław Słoma zaproponował, aby Komisja przedłożyła Sejmikowi Województwa 

stanowisko w sprawie gospodarowania populacją kormorana na Warmii i Mazurach.  

 

W dalszej części p. Jarosław Parol wspomniał także o konflikcie między wędkarzami i rybakami 

 dot. zaprzestania odłowów sieciowych w jeziorach.  

 

Kolejno Przewodniczący Komisji zapytał o skalę kłusownictwa na jeziorach.  

Pan Jarosław Parol przyznał, że proceder istnieje, ale jego skala zdecydowanie się zmniejszyła.   

 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i Rolnictwa, p. Jarosław Sarnowski  

w nawiązaniu do kolejnego tematu posiedzenia Komisji, tj. Dziedzictwo Kulinarne Warmia Mazury, 

zaznaczył, że p. Jarosław Parol od wielu lat był członkiem Sieci Dziedzictwa Kulinarnego i laureatem 

wielu konkursów organizowanych przez samorząd województwa.  

 

Następnie w uzupełnieniu tematu Stan rybactwa śródlądowego na Warmii i Mazurach, p. Jarosław 

Sarnowski przedstawił m.in. następujące informacje: 

- w skali kraju blisko 60% jezior znajduje się w województwie warmińsko-mazurskim,  

- w regionie ustanowiono najwięcej w kraju obwodów łowieckich, tj. 494, 

- uprawnionych do rybactwa jest ok. 120 podmiotów,  

- aktualnie użytkowanych jest 387 obwodów rybackich. 

 

Na zakończenie wywiązała się rozmowa na temat opłacalności hodowli ryb i procedur związanych  

z ich przerobem i sprzedażą.  

 

Przewodniczący Komisji podziękował p. Jarosławowi Parolowi za przedstawienie informacji  

oraz możliwość odbycia posiedzenia Komisji na terenie jego gospodarstwa.  

 

4. Dziedzictwo Kulinarne Warmia Mazury.   

 

Przewodniczący Komisji zaprosił do zreferowania tematu Dyrektora Departamentu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich i Rolnictwa, p. Jarosława Sarnowskiego.  

Na wstępie p. Jarosław Sarnowski przypomniał historię powstania regionalnej Sieci Dziedzictwa 

Kulinarnego i zaznaczył, że Warmia i Mazury, jako pierwszy region w Polsce, dołączyły w 2005 roku 
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do Europejskiej Sieci Dziedzictwa Kulinarnego. Dodał, że następnie do Sieci przystąpiło kolejnych 

10 województw.  

Kontynuując Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i Rolnictwa poinformował,  

że od sierpnia 2021 roku zmienił się właściciel zarządzający Siecią, obecnie jest nim podmiot 

prywatny, który przeniósł siedzibę ze Szwecji na Łotwę. Wyjaśnił, że problemem, jaki pojawił się  

ze strony nowego właściciela Sieci, był brak chęci certyfikacji producentów, co powodowało,  

że każdy zainteresowany mógł kupić znak towarowy Europejskiej Sieci Dziedzictwa Kulinarnego, 

bez względu na jakość wytwarzanej żywności. W związku z powyższym Warmia i Mazury wystąpiły 

z Europejskiej Sieci Dziedzictwa Kulinarnego, a Zarząd Województwa podjął inicjatywę kontynuacji 

działań związanych z rozwojem i promocją regionalnej żywności, powołując w połowie br. Sieć 

„Dziedzictwo Kulinarne Warmia Mazury” oraz zatwierdzając regulamin jej funkcjonowania. 

Ponadto dodał, że aktualnie został uruchomiony nowy nabór dla członków, a także trwają prace nad 

opracowaniem logo Sieci oraz uruchomieniem strony www.dziedzictwokulinarne.pl 

 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich i Rolnictwa nadmienił także,  

że o członkostwo w Sieci mogą, jak dotychczas, ubiegać się producenci i przetwórcy, lokale 

gastronomiczne, cukiernie, sklepy regionalne i sprzedawcy detaliczni, a także dodatkowo instytucje 

i organizacje pozarządowe, które zajmują się edukacją związaną z upowszechnianiem  

oraz podnoszeniem wiedzy na temat dziedzictwa kulinarnego Warmii, Mazur i Powiśla.  
 

Na zakończenie p. Jarosław Sarnowski zaznaczył także, że Związek Województw RP podjął się 

organizacji krajowej Sieci Dziedzictwa (pod nazwą: Europejskie Dziedzictwo Smaki Regionów), do 

której będą mogły włączać się zarządy poszczególnych województw. Zaznaczył, że krajowa Sieć też 

będzie posługiwała się nowym znakiem.  

 

Następnie podjęto dyskusję na temat dystrybucji lokalnej żywności i jej form sprzedaży.  

Radny Marek Chyl zaznaczył, że powinna zostać wprowadzona zmiana w przepisach wskazująca  

na obowiązek posiadania stoiska z regionalną żywnością przez każdy lokalny dyskont.  

 

Na zakończenie Przewodniczący Komisji zaznaczył, że Komisja może wypracować stanowiska  

w poruszanych kwestiach, ale niestety obawia się, że podobnie jak w przypadku stanowiska  

w sprawie liczebności populacji łosia w województwie warmińsko-mazurskim, zostaną one bez 

odzewu właściwych ministerstw.  
 

5. Zatwierdzenie Protokołu nr 38/2023 z 21 czerwca 2023 r.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi do Protokołu Nr 38/2023 posiedzenia Komisji 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w dniu  

21 czerwca 2023 r. W związku z brakiem uwag zarządził głosowanie. 

Za pozytywnym przyjęciem ww. Protokołu głosowało 7 Członków Komisji, przeciw - 0,  

wstrzymało się - 0.  

 

6. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Warmińsko-Mazurska Izba Rolnicza wystosowała 

wniosek dotyczący poparcia przez Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego starań w sprawie 

redukcji populacji wilka i łosia w województwie warmińsko-mazurskim. Poprosił Dyrektora 

Departamentu Ochrony Środowiska, p. Bogdana Meinę o krótką informację na ten temat. 

 

Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska, p. Bogdan Meina poinformował, że o znaczącym 

wzroście liczebności łosia świadczy drastyczny wzrost poziomu szkód łowieckich spowodowanych 

przez łosie w uprawach oraz płodach rolnych i dodał, że obecnie kwota odszkodowań wynosi blisko 

http://www.dziedzictwokulinarne.pl/
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3 mln zł. Zwrócił również uwagę, że odrębną kwestią są coraz częstsze, bardzo niebezpieczne 

wypadki i kolizje drogowe z udziałem łosi, dlatego tak ważna jest kwestia zrównoważonego 

zarządzania populacją.  

Przypomniał, że Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego w grudniu 2021 roku przyjął 

stanowisko dot. redukcji liczebności populacji łosia w województwie warmińsko-mazurskim,  

ale niestety, mimo apeli, rząd dotychczas nie podjął żadnych zmian w prawie, które mógłby 

przyczynić się do ograniczenia problemu. 

 

Radny Stanisław Gorczyca dodał, że łosie powodują również ogromne straty w lasach, o czym 

informują Lasy Państwowe.  

 

Radny Jarosław Słoma zaproponował, że Komisja mogłaby wypracować stanowisko Sejmiku 

postulujące wprowadzenie polityki gospodarowania populacjami tych zwierząt, które rozmnażają się 

w sposób niekontrolowany, bez wskazywania konkretnego gatunku. 

 

7. Zakończenie posiedzenia. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji, p. Jan Bobek podziękował członkom 

Komisji za udział w obradach. Następnie zamknął posiedzenie Komisji Rozwoju Obszarów 

Wiejskich, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w dniu 24 sierpnia 2023 r.  

 

 

 

         Przewodniczący Komisji 

 

 

         Jan Bobek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sporządziła: 

Beata Kantolak 


